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Äänitteen kesto: 19 min 5 s 
Haastattelija: viestintäjohtaja Mirkka Ruohonen 
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Mirkka Ruohonen: 
Raisiossa on ihan mahtavia liikunta- ja ulkoilupaikkoja. Meillä on päiväretkeksi sopivia 
retkeilyreittejä, pari jäähallia, ihana Ulpukka, Kerttulassa olosuhteet liigalenttikseen, 
frisbeeratoja, ulkokuntosaleja, pumptrackrata ja tietysti maan mainion uimaranta. Eli tänään 
puhutaan liikkumisesta, liikuntapaikoista ja kysytään myös, että ovatko raisiolaiset 
urheilukansaa vai ei. Meillä on aiheesta keskustelemassa liikunta- ja nuoristoimenjohtaja 
Karita Toivonen ja urheilualueiden hoitaja Tony Salminen. Tervetuloa. 
 
Karita Toivonen: 
Kiitoksia.  
 
Tony Salminen: 
Kiitos. 
 
[alkumusiikki] 
 
Mirkka Ruohonen: 
Aloitetaan sitten ihan tämmöisillä uusilla parannushommilla. Eli tässä alkukesän aikana 
ollaan saatu kertoa asukkaille monesta pienestä parannuksesta kaupungin liikuntapaikoissa. 
Muun muassa Ihalan ulkokuntosalilaitteet on uusittu. Vaisaaressa on kunnostettu 
koripallokenttä ja lentopallokenttä. Viereen saatiin myös sulkapalloverkko. Onko tämä 
tyypillistä liikuntapalveluissa, että kevään koittaessa rupeaa tapahtumaan? 
 
Karita Toivonen: 
Kyllä minä sanoisin, että on. Kuitenkin silloin, kun lumet sulaa, alkaa olla se paras aika 
lähteä kunnostamaan. Toisaalta myös kaikki vauriot talven jälkeen tulevat näkyviin meille, 
jolloin tiedetään, että mitä korjataan. Toisaalta myös se, että on paras aika tehdä uusia 
juttuja. Meillä on pitkäaikainen suunnitelma siitä, mitä joka vuosi tullaan Raisiossa tekemään. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Eli tahti on aina keväisin aika kova. 
 
Tony Salminen: 
Keväisin ja syksyisin. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Asukasbudjetista tuli liikuntapalveluille monta toteuttavaa kohdetta. Sitäkin enemmän tuli 
ideoita. Kertoisitko, Karita, vähän niistä? 
 
Karita Toivonen: 
Minusta se oikeastaan kuvastaa sitä, että raisiolaisia tosi paljon kiinnostaa vapaa-ajan 
kehittäminen ja niiden mahdollisuuksien kehittäminen myöskin. Todellakin sieltä tuli laidasta 
laitaan erilaisia pelialueita. Ulkokuntosaleja tuli tosi paljon. 
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Kuntoportaita toivottiin vähän joka suuntaan Raisiossa ja niin edelleen. Sitten totta kai 
nuorten toimintaan myöskin tuli erilaisia kehittämistoiveita. Se, mikä siinä haastoi meitä, on 
se, että monesti kuntosalit ja kuntoportaat, niiden kustannukset menevät helposti 50-100 000 
euron väliin vähintään, kun tehdään maatyöt ja laitteet ja muut. Se katto tuli tosi nopeasti 
vastaan. Mutta sitten taas toisaalta, vaikka niitä ei pystytty asukasbudjetoinnin kautta 
toteuttamaan suoraan, niin ne tukevat kuitenkin meidän suunnitelmaa tulevaisuuden 
kehittämisen osalta. On se sitten se aikataulu, mikä tahansa. Asukkaat kuitenkin pääsivät 
kommentoimaan sitä, mitä he toivovat. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Ja miten kaikkea nyt toteutettiin tänä vuonna tuolla asukasbudjetilla? 
 
Karita Toivonen: 
Siellä on tehty retkeilyreiteillä, viety levähdyspaikkoja. Sitten juuri tämä koripallokenttä tuli 
siinä. 
 
Tony Salminen: 
Ja sulkapallokenttä kautta verkko. 
 
Karita Toivonen: 
Graffitit on tulossa. Pleikkarit on nuorille hankittu. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Ulkojumppaa oli ainakin. 
 
Karita Toivonen: 
Kyllä. Playalla ja Kerttulassa ja Kuloisissa. Siellä on ollut tosi hyvä määrä osallistujia, koska 
siellä toivottiin nimenomaan ohjattua kesätoimintaa. Voi sanoa, että tämän vuoden osalta 
graffitit tulee syksyllä toteutettavaksi. Melkein kaikki on jo tehty, mitä sieltä tuli meille 
mahdollisuuksiksi. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Puhutaan sitten lisää vähän asukkaiden toiveista. Tälleen kesäaikaan. Talviaikaan me ehkä 
tiedetään, että palautetta tulee paljon laduista. Mutta mitä tälleen kesäaikaan, sulan maan 
aikana, millaisia kysymyksiä tai toiveita tulee? 
 
Tony Salminen: 
Aika paljon kesäisiin tulee futikseen liittyviä kehitysideoita. Tietenkin tulee näiltä seuroilta 
jonkun verran. 
 
Karita Toivonen: 
Sitten tulee, että joku paikka on rikki tai roskikset on täynnä. Tai sitten toivotaan jotain 
ekstraa vielä. Nämä ovat hyvin tyypillisiä kesäajan palautteita myöskin. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Tuleeko positiivista palautetta? 
 
Tony Salminen: 
Se positiivinen palaute tulee enemmänkin suoraan ihmisiltä, ettei minkään kanavan kautta. 
 
Karita Toivonen: 
Toisaalta minusta on hyväkin, että meidän ulkoliikuntapaikkahoitajat ovat siellä näkyvissä. 
Koska silloin kaupunkilaiset voivat kommentoida suoraan, että he eivät ole kasvottomia 



henkilöitä jossain. Vaan tiedetään, ketä he ovat siellä Kerttulassa ja ympäriinsä Raision 
alueella. 
 
Tony Salminen: 
Tämä on hyvä täällä Raisiossa, koska se palautejärjestelmä on. Sitä kautta ihmiset pystyvät. 
Koska ei meillä ole aikaa näillä resursseilla pyöriä ympäri kaupunkia joka päivä kaikissa 
kohteissa. Päästään mahdollisimman äkkiä fiksaan. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Eli ihmiset selkeästi tietävät, mikä se kanava on ja mistä sitä apua saa, jos on jotain hajalla. 
 
Tony Salminen: 
Kyllä, kyllä. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Miten iso painoarvo asukkaiden toiveilla on? Olet pari kertaa maininnut, että on 
pitkäkestoinen suunnitelma liikuntapaikkojen kehittämisestä. 
 
Karita Toivonen: 
Silloin 2021–2022 välisenä aikana mehän kuultiin alakoululaiset, yläkoululaiset, opettajat, 
varhaiskasvattajat, seuratoimijat. Haastateltiin seuratoimijat. Sitten oli laaja asukaskysely, 
joka toistettiin tänä vuonna. Se on ollut se pohja viisivuotissuunnitelmalle. Nyt oli yrityskysely 
vielä, päättyi tällä viikolla, että mitä yhteistyötä yritykset toivovat Raision kaupungin liikunta- 
ja nuorisopalveluiden kanssa. Siinä mielessä pidän sitä tosi oleellisena, että heitä vartenhan 
me asioita tehdään. Sen takia se, että me kuullaan heidän näkemyksiään systemaattisesti, 
mutta ei kuitenkaan liian usein, koska sitten kuitenkin se aika menee myöskin sen 
toteuttamiseen. Se 2021–2022 kuuleminen on nyt tällä hetkellä sen pohjana. Nyt sitten asbu 
ja tämä viimeinen kysely täydensi sitä. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Onko siellä viisivuotissuunnitelmassa jotakin sellaista herkkua, mistä voisi kertoa, että mitä 
on mahdollisesti tulossa? 
 
Karita Toivonen: 
Varmaan tässä suuri haaste on se, että kaupungilla on niin paljon erilaisia investointeja tällä 
hetkellä menossa. Varmasti se iso juttu, mikä tuli esimerkiksi silloin -22 seuroilta, oli se iso 
uusi liikuntahalli. Silloinhan sitä suunniteltiin ja onneksi siitä tulee nyt oikeasti kunnon 
kokoinen halli. Kyllä se tulee helpottamaan merkittävästi raisiolaisten salipulaa, mikä meillä 
on aika jäätävä tällä hetkellä. Liikuntapaikkohoitajat, jotka suunnittelivat tämän vuoden 
salivuorojen jaon, niin kyllä aikamoisia taikureita sai olla, että saatiin kaikille mahdollisimman 
hyvin riittämään se tila. Kyllä Tiedonpuisto tulee helpottamaan sitä kokonaisuutta. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Eli se on yksi tila lisää nykyisten päälle? 
 
Karita Toivonen: 
Kyllä. Ja sitten vielä isona salina isosti helpottaa kokonaisuutta. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Minkälaisia liikkuja raisiolaiset on? Sä, Tony, näet heitä siellä kentällä. Onko Raisio sun 
mielestä urheilukaupunki? 
 
Tony Salminen: 



Todellakin on. Taitaa olla parkkipaikat täynnä tuossa Kerttula-alueella ainakin. On aika hyvin 
keskitetty kaikki ne jutut tuonne Kerttulaan. Siellä on kuntaportaat, ulkosali ja lenkkipolut. 
Todellakin on mun mielestä. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Mitä sä oot, Karita, mieltä? 
 
Karita Toivonen: 
Ehdottomasti on. Mun mielestä Raision etu on myöskin se, että täällä pelataan myös 
pääsarjassa. Sekä naisissa että miehissä. Lentopallo on tietty, mutta myöskin futsal, 
ringette, löytyy vähän kaikille kaikkea. Toisaalta vaikka Kerttula on se meidän pääpaikka, 
niin kuitenkin Ihala, Pasala, Kaanaa, alueet, missä on jo hyvät olosuhteet myös, eri puolilla 
kaupunkia, tukee mun mielestä sitä kaupunkilaisten liikkumista. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Ja aika paljon ulkopuoleltakin tai ulkopaikkakuntalaisia käy treenaamassa, eikö se totta? 
 
Karita Toivonen: 
Näin mä kuvittelisin. Toisaalta sehän tekee vaan vetomoivatekijää Raisioon. Mun mielestä ei 
ole kauan aikaa, kun kuulin, että pumptrackikin on löydetty toiselta puolelta rajaa Turun 
puolelta. Sitä tullaan tänne harrastamaan useiksi tunneiksi. Se mun mielestä kuulostaa siltä, 
että meidän liikuntaolosuhteet houkuttelee. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Onko sitten haasteena saada raisiolaisia liikkumaan? Jos on aktiivista porukkaa jo valmiiksi, 
niin onko siellä ikäryhmiä tai muita sellaisia, mitä täytyisi hieman tuupata? Millaisia keinoja 
siihen on? 
 
Karita Toivonen: 
Varmasti kaikissa kunnissa on sitä tilannetta. Meiltä löytyy myös niitä, jotka eivät liiku oman 
terveytensä kannalta riittävästi. Yksi ratkaisu siihen on kuitenkin, että meillä on 
omaehtoisesti käytettäviä tiloja sen lisäksi, että meillä on varattavia tiloja. Kun me pystytään 
kehittämään lähiliikuntapaikkoja, ne ovat helpommin saavutettavissa. Mutta toisaalta me 
tunnistamme esimerkiksi nuorten liikkumisessa sellaisia haasteita. Nyt tällä hetkellä ollaan 
tehty tosi paljon töitä ikäihmisten liikkumisen edistämiseen. Minusta on saavutettu siellä 
pikkuhiljaa myös positiiviseen suuntaan olevia tuloksia. Mutta toisaalta ne tulokset näkyvät 
yleensä tosi hitaalla aikavälillä. Kun puhutaan kuitenkin käyttäytymisen muutoksesta, niin se 
ei tapahdu ihan nopeasti. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Ikäihmisten ja nuorten liikkumisen aktivoimiseen on varmaan vähän eri keinoja. Kerrotko, 
millaisia konsteja vaikka ikäihmisten liikkumisen edistämiseen on tehty? 
 
Karita Toivonen: 
Siellä on esimerkiksi ikäihmisten liikuntaraati Raisiossa aktiivinen, kasvaa koko ajan. 
Vertaisliikuntatoiminta on laajentunut. Sitten on erilaisia ryhmiä, joita on lähtenyt liikkeelle. 
Viimeisimpänä tulee lähtemään ikäihmisten ja eläkeläismiesten Kerttulan kööri, joka tulee 
keräämään eläkkeelle siirtyneitä miehiä vähän niin kuin Turun Aarnen tallin tapaan yhteen. 
Nämä ovat kaikki sellaisia yksittäisiä toimenpiteitä. Totta kai se, että Raisiossa on aktiiviset 
eläkeläisyhdistykset ja niiden kanssa tehtävä yhteistyö on myös vahvistunut. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Kertoisitteko vähän, mitä teillä on tällä hetkellä työpöydällä tai mikä lomien jälkeen odottaa 
siellä työpöydällä? 
 



Karita Toivonen: 
Varmaan työpöydällä tällä hetkellä on Ulpukan ajanottojärjestelmän uudistaminen. Se 
käynnistyy heinäkuussa. Sitten tulee Varppeen päiväkodin pihan liikunnallistaminen ja 
monimuotoistaminen. Se urakka käynnistyy juhannuksen jälkeen. Raikulaan saatiin juuri 
valmiiksi sen kentän perusparannukset. Sitten on tulossa retkeilyreittien kehittämistä. Kun 
palataan lomilta, pyöräpysäköinnin kehittäminen liikuntapaikoille. Kilpailutus päättyi eilen. Se 
pitäisi vielä saada niin sanotusti työn alle. Ei tarvitse syksylläkään kynsiä pureskella. 
 
Tony Salminen: 
Meillä on ollut isoja juttuja. Vaihdettu valaistuksia jalkapallokentillä, on ollut iso juttu. 
 
Karita Toivonen: 
Siellä vielä Pasalan valaistus on kesken. Se on vielä isompi urakka kuin Ihala, mikä tehtiin 
jo. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Minkä verran budjetista teidän työssä on nykyisen infran kunnossapitämistä? Versus se, että 
tehdään uusia juttuja ja jumpparyhmiä ja tällaisia. 
 
Karita Toivonen: 
Me onneksi ollaan saatu myös käyttötalousinvestointeihin kehittämisrahaa vuosittain, jotta 
me ollaan niitä uusia kohteita voitu rakentaa. Mutta osa tehdään totta kai meidän oman 
budjetin puitteissa, mihin se sitten milloinkin riittää. Me ollaan myös aktiivisesti haettu 
erilaisia hankerahoituksia. Tänä vuonnakin ilman Tiedonpuiston koulua toistasataatuhatta, 
jolla me pystytään kehittämään niitä kaupunkilaisille tarjottavia palveluita. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Kuulostaa hyvältä. Mitkä henkilökohtaisesti teidän mielestä on Raision parhaimmat tai 
parhaiten eduksi erottuvat liikuntapaikat? Jos Tony aloittaa. 
 
Tony Salminen: 
Ehdottomasti kuntoportaat ja kuntosali, joka siinä on. Ne on mun mielestä kaikista 
parhaimmat, joita täältä löytyy. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Onko ne käytettävissä ympäri vuoden vai onko se vähän sellaista sulan maan aikana? Onko 
siellä ulkokuntosalilla treenaamassa ihmisiä talvisäällä? 
 
Tony Salminen 
Kyllä siellä on, mutta kuntoportaissa ei ole talvikunnossapitoa ollenkaan. 
 
Karita Toivonen: 
Jos me katsotaan meidän kävijämääriä tammikuu-maaliskuussa tänä vuonna, meillä 
Haunisten allas on yksi mielettömät määrät ihmisiä keräävä. Katsoin Frisbeegolf-rata plus 
Haunisten altaan kiertäviä ihmisiä, niin meillä on viiden kuukauden aikana 15 000 kävijää 
siellä. Se on aika merkittävä määrä ihan tällaisena helposti saavutettavana liikuntapaikkana. 
Mutta sitten jos ajattelee muuten, niin kyllä mä nostaisin sen pumptrackin vielä erityisesti 
sellaiseksi spesiaalikohteeksi, mitä muualla ei tässä ihan lähellä ole. Lähin löytyy vastaava 
Uudestakaupungista. 
 
Mirkka Ruohonen: 
No mikä olisi sellainen, että jos itse lähtisit töiden jälkeen treenaamaan, niin onko se ne 
kuntoportaat ja Haunisten alas vai joku muu paikka? 
 
Tony Salminen: 



No mulla olisi varmaan just ne kuntoportaat ja näitä. Toki tarvisi varmaan lenkillekin mennä. 
 
Karita Toivonen: 
Hän on todistettavasti myös ollut siellä. Kyllä mä menisin enemmän jonnekin Timalipolulle tai 
muualle tällaiseen luontokohteeseen niin sanotusti. 
 
Mirkka Ruohonen: 
No sä sanoit, että niitä retkeilyreittejä parannetaan syksyllä, niin mitä siellä tehdään? 
 
Karita Toivonen: 
No me ollaan perusparannettu eniten Haunistenallasta ja Timalipolkua. Ja nyt sitten 
seuraavassa vaiheessa, niin Pähkinämäen majan ympäristö ja siihen liittyvä kehittäminen 
on, tai tullaan toteuttamaan yhteistyössä tuon Raision Rinkan kanssa. Että heillä on 
odotuksia myöskin siihen kehittämiseen. Ja kyltityksiä on tosi paljon parannettu kaikilla 
retkeilyreiteillä sekä myöskin niitä reittien merkkauksia, jotta ihmiset ei sitten turhaa eksyille 
siellä, että mihin suuntaan pitäisi mennä. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Jos ei tarvitsisi miettiä yhtään rahaa tai budjettia tai mahdollisia tulevia kaupungin säästöjä, 
niin mitä haluaisitte vielä tehdä Raisioon? 
 
Tony Salminen: 
No talveksi varmaan tarvitsisi saada tekojää. Se helpottaisi aika paljon. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Olisiko sille jo paikkakin mielessä? 
 
Tony Salminen: 
No kyllä paikka aina löytyy, mutta se on varmaan aika kallis vaihtoehto. 
 
Karita Toivonen: 
No mä sanoisin näin, että ensimmäisenä mä rakentaisin sellaisen luistelumadon uuden 
Raision kannen päälle, mutta sitten tänne tulisi täysimittainen pesäpallokenttä tekonurmella 
ja toinen 18 väyläinen frisbeegolfrata. Jos ei tarvitsisi miettiä rahaa, niin kohteet olisivat 
valmiina. 
 
Mirkka Ruohonen: 
No niin, olisiko frisbeegolfradalle myöskin jo paikka valmiin? 
 
Karita Toivonen: 
No sanotaan näin, että eri puolella kuin Haunistenallas. Meillä on kuitenkin Kerttula, joka 
toimii hyvin perheiden ja aloittelijoiden ratana, mutta Hauninen on ainoa kunnon pidemmillä 
väylillä 18 väyläinen rata, niin siinä mielessä sen käyttäjämäärä on kuitenkin jo niin iso, että 
meillä pitäisi olla myöskin toisenlainen ja toisen tyyppinen rata palvelemassa sitten 
harrastajia. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Entä mites pesäpallokenttä, mihin se tulisi? 
 
Karita Toivonen: 
Se tulisi tuohon Tiedonpuiston koulun läheisyyteen. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Okei. 
 



Karita Toivonen: 
Että on silläkin paikka, niin kuin mietitty. 
 
Mirkka Ruohonen: 
No niin. Onko harrastajia? 
 
Karita Toivonen: 
Kyllä löytyy harrastajia, ihan varmasti, jos löytyy olosuhteet ensin. 
 
Mirkka Ruohonen: 
No harva tietää ihan kaikkia kotikaupunkinsa liikunta- ja virkistyspaikkoja, varsinkin kun niitä 
selkeästi tulee vähän uusiakin. Onko jotain semmoisia suosituksia kesäajalle, että missä 
kannattaisi vähän käydä tutkimassa uusia paikkoja tai kokeilemassa uusia lajeja? 
 
Tony Salminen 
No uusia lajeja ja uusia lajeja, mutta se on mun mielestä aika hieno ainakin se 
Hahdenniemen beachkenttä. Se voisi olla ainakin semmoinen, mitä kannattaisi mennä. 
 
Karita Toivonen: 
Ja sitten Raisiossa on kyllä hyvät tenniksen massakentät myöskin, mitkä ehkä on vähän 
vähemmän ihmisten tietoisuudessa. Mutta aika paljohan niitä tenniskenttien pohjaa on 
myöskin muutettu erilaisiksi. Täällä on kuitenkin ihan perinteiset massakentät vielä. Se on 
miellyttävä jaloille. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Eli myös ulkokenttiä?  
 
Karita Toivonen: 
Joo, kyllä.  
 
Mirkka Ruohonen: 
No niin, siinä oli muutama vinkki kesälle. Tänään ollaan siis jumpattu, bodattu, pelattu, 
heitetty ja treenattu aika monessa Raision liikuntakohteessa. Ollaan kuultu, miten 
liikuntapaikkoja suunnitellaan ja mikä rooli asukkaiden toiveilla on liikuntapaikkojen 
kehittämisessä. Ja nyt tiedetään, mitä liikuntapuoli itse suunnittelisi, jos ei tarvitsisi miettiä 
rahaa. Kiitos keskustelijat, liikunta- ja nuoristoimenjohtaja Karita Toivonen ja urheilualueiden 
hoitaja Tony Salminen. 
 
Karita Toivonen ja Tony Salminen: 
Kiitos. 
 
Mirkka Ruohonen: 
Tämä on Ihan Raisiosta podcast. Pysy kuulolla, näitä tulee lisää. 
 
Transcribed by TurboScribe.ai. 
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